
Protokół Nr IX/2011 

z obrad IX sesji Rady Powiatu w Nidzicy IV kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Zamku 

w dniu 31 sierpnia 2011 r.  

 
 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady – p. Grzegorz Napiwodzki o godzinie 12
02

 otworzył sesję, a następnie 

przywitał zaproszonych gości oraz radnych powiatu, Panów Starostę i Wicestarostę, Przewodniczącego 

Rady Gminy Janowiec Kościelny – p. Tomasza Zakrzewskiego, dyrektorów i kierowników jednostek 

powiatowych, wydziałów Starostwa Powiatowego, przedstawicieli prasy, radia oraz wszystkich 

przybyłych. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w sesji uczestniczy 12 radnych, co 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz 

gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

p. Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że porządek obrad sesji dostarczony został radnym wraz              

z materiałami sesyjnymi. Zapytał, czy są do niego uwagi. 

Zmian do porządku obrad nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Sprawozdania stałych komisji Rady z działalności w I półroczu 2011 r. 

6. Informacja o kierunkach kształcenia w placówkach oświatowych podległych Starostwu Powiatowemu w 

roku szkolnym 2011/2012 i informacja o przygotowaniu szkół do roku szkolnego. 

7. Sprawozdanie z działalności w roku szkolnym 2010/2011 niepublicznych jednostek oświatowych (OREW, 

ZDZ, Uniwersus). 

8. Podjęcie uchwał w  sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2011-2026,  

2) zmian w budżecie powiatu na rok 2011,  

3) ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Powiatu,  

4) udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Powiatu w Nidzicy przed 

Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Olsztynie,  

5) zmiany uchwały Nr VIII/52/2011 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 czerwca 2011 r. w 

sprawie określenia zasad wynajmu lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu 

Nidzickiego, 

6) wyrażenia zgody na oddanie w najem garaży, lokali mieszkalnych oraz dzierżawę placu 

manewrowego, stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym 

zarządzie Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy,  

7) wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę gruntu stanowiącego własność Powiatu 

Nidzickiego, będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy.  

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

10. Wolne wnioski. 

 
Ad. 2. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Zarządu – p. Ludwik Ekiert przedstawił sprawozdanie z międzysesyjnej 

działalności Zarządu. Stanowi ono zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 

p. Ryszard Kumelski zwrócił się z następującymi zapytaniami: 

 



 - 2 - 

1) zauważył, że w budżecie jest 10.000 zł na stypendia naukowe. 8 300 zł przydzielił Zarząd na 

ten cel. Zapytał, czy jest tak mało naukowców, czy ta pula 10.000 zł się zmniejszyła. 

2) odnośnie drogi przez Jabłonkę – czy decyzja Zarządu Powiatu konsultowana była z Radą 

Miejską. Uważa, że objazd Jabłonki jest bardzo istotny. 

3) zabrano 4 stypendia zawodnikom Klubu Start. Zapytał komu i za co. 

 Pan Starosta odpowiedział na zapytania p. R. Kumelskiego. Cofnięcie stypendiów nastąpiło na 

wniosek Klubu Start. Wynikało z tego, że zawodnicy nie uczestniczyli w treningach. Odnośnie 

stypendiów naukowych odpowiedział, że jest pula 10.000 zł, ale potrzeby w tym zakresie były 

mniejsze. Natomiast w sprawie obwodnicy Jabłonki, uważa, że popełniono błąd we wcześniejszej 

kadencji. Zaplanowano obwodnicę, jako drogę powiatową, która nie spełnia parametrów drogi 

powiatowej. Nie będzie poza terenem zabudowanym, ale planowana jest przy działkach 

budowlanych. Decyzje te kosztują powiat kilkaset tysięcy złotych, a czy polepszą życie 

mieszkańców? Stwierdził, że powiat zmuszany jest do kupowania działek za kilkaset tysięcy, co jest 

dużym obciążeniem. Poza tym długo nie będzie powiatu stać na budowę drogi. Po obu stronach będą 

działki budowlane i w rzeczywistości droga nie będzie obwodnicą. Nie będzie spełniała kryteriów 

drogi  powiatowej, nie można robić wjazdów co 3,5 m do zabudowań. Wszystkie środki jakie powiat 

pozyska za tereny pod budowę trasy nr 7, trzeba będzie oddać na wykup działek w Jabłonce. 

p. Ryszard Kumelski wspomniał, że były to czasy, kiedy kierował Ratuszem. Wówczas wszyscy 

byli za. Zapytał, czy są rozmowy na ten temat z Gminą Nidzica. 

Pan Starosta odpowiedział, że rozmowy trwają, ale na razie nie dają żadnych rezultatów. 

Prawnie staramy się przeciwstawiać. Rozumie, jeśli to byłaby droga przez las, ale ta planowana 

wśród zabudowań nie ma sensu. Ponieważ obowiązuje aktualny plan zagospodarowania 

przestrzennego dla Jabłonki, na jego podstawie mieszkańcy sprzedają działki, a powiat musi teren 

pod drogę wykupić, bez łaski. Działania jak dotychczas nie przynoszą skutku. Całość będzie 

kosztowała ok. 1 mln zł. Zdziwiony jest, że nikt z powiatu, czy PZD wówczas nie zgłosił sprzeciwu. 

Sprawi do duży problem budżetowi. 

p. Zbigniew Wernik zapytał, czy Gmina Janowo dała już odpowiedź w sprawie dofinansowania 

drogi Szemplino Czarne. 

Pan Starosta odpowiedział, że nie ma jeszcze odpowiedzi. Ta droga w dłuższej perspektywie jest 

ważna. Komunikuje Gminę Janowo z Mazowszem. Chodzi o odc. 5 km drogi po naszej stronie, a po 

stronie Mławy - 3,5 km. Jeśli są środki w Ministerstwie Infrastruktury na ten cel, to można by je 

pozyskać. 

p. Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że stanowisko Gminy Janowo w tej sprawie będzie. 

Jednakże realizacja tej drogi możliwa będzie, jeśli uda się pozyskać maksymalne dofinansowanie. 

Nie trzeba zapominać, że inwestycja ta odciążyła by istniejące drogi. Byłaby to najkrótsza droga do 

Warszawy. Doszli do wniosku, że temat zgodnie z porozumieniem będzie realizowany, jeśli 

otrzymamy maksymalne dofinansowanie – 75% lub więcej, ponieważ gminy i powiatu nie stać na 

większe inwestycje. 

Pan Starosta zaznaczył, że obecnie powiat chce dużo skromniej podchodzić do remontów dróg. 

Oprócz tego projektu rozważany jest odcinek drogi w Gminie Kozłowo. Trzy inwestycje przydałoby 

się w tej kadencji zrobić. 

p. Ryszard Kumelski zauważył, że 30 czerwca zapytanie poszło, więc dobrze by było, gdyby 

Pan Wójt odpowiedział na piśmie przed tworzeniem przyszłorocznego budżetu. 

p. Edward Rozmus zapytał, czy Zarząd rozmawiał o kopalni kruszywa koło Wietrzychowa. 

Pan Starosta potwierdził. 

p. Edward Rozmus poruszył następujące sprawy: 

1) czemu nie zostało tak załatwione, żeby odrzucić utworzenie kopalni. Może należałoby 

utworzyć Komitet, żeby przeciwdziałać, a może wystarczą działania podejmowane przez Zarząd?  

2) proponował napisać projekt na drogę Napiwoda – Bartoszki. Może należałoby przegłosować 

kilka porpozycji gmin. 

Pan Starosta odparł, że mówił o tych drogach, na które są projekty.  

p. Edward Rozmus uznał, że droga na Bartoszki to byłby dla Janowa i Janowca Kościelnego 

duży skrót na Olsztyn. Nie wie, czy w tej sytuacji obwodnica Nidzicy jest potrzebna. 



 - 3 - 

Pan Starosta stwierdził, że potrzebna jest. Jednakże reguły budowy dróg powiatowych muszą 

być dla wszystkich gmin jednakowe. W przypadku dróg na terenie Gminy Nidzica, realizowaliśmy 

je za swoje środki. Dobrze, że udało się pozyskać środki unijne.  

p. Stanisław Rabczyński odniósł się do drogi na Szemplino Czarne, łączącej Powiat Nidzicki z 

Mławskim. Uważa, że walka o tę drogę trwa już 10 lat lub więcej. Dla Janowa nie miała ona 

znaczenia. Była trochę posypana żwirem. Dużo pracy tam potrzeba, żeby wyznaczyć pas drogowy i 

ją zbudować. Zapytał, czy uzyskamy środki z Ministerstwa Infrastruktury. Dodał, że z naszej strony 

ta inwestycja nie jest rozpoczęta. Trzeba rozmawiać z Powiatem Mławskim, bo oni temat zaczęli. 

Problemem też będzie zdobycie 75, czy 80% środków. p. Rabczyński uważa, że najpierw należałoby 

zakończyć priorytetowe inwestycje, jak chodnik w Piątkach i na ul. Kościuszki, bo ciągle są wnioski 

mieszkańców. Jak będą plany inwestycyjne, to Rada rozważy je przy tworzeniu budżetu. 

 

Ad. 4. 

p. Ryszard Kumelski zapytał, czy zebrano już wszelkiego rodzaju materiały z gmin dotyczące 

inwestycji. Przy konstrukcji budżetu powiatu przyjdzie radnym wybierać inwestycje. Poza tym, na 

jakim etapie jest zbieranie danych do przygotowania planu inwestycyjnego na obecną kadencję? 

p. Jacek Kosmala przypomniał, że w czerwcu odbyło się spotkanie z Nidzickim Klubem 

Biznesu. Poruszono na nim wiele spraw. Zapytał, czy w Wydziale Budownictwa podjęto działania, 

żeby usprawnić pracę? Do Kierownika Wydziału Budownictwa zwrócił się z zapytaniami, czy od 

tamtej pory wydano choć jedno pozwolenie w ciągu 14 dni od złożenia wniosku. Natomiast do 

Kierownika Wydziału Ochrony Środowiska zwrócił się z pytaniem, ile wydano pozwoleń, koncesji 

na wydobycie kruszywa oraz ile trwa wydanie takiej koncesji.  

 

Ad. 5. 

p. Ewelina Szymańska złożyła sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Budżetu i Finansów, Rolnictwa i Ochrony Środowiska za I półrocze 2011 r. (stanowi ono zał. nr 4 do 

niniejszego protokołu). 

Pytań nie było. 

p. Zbigniew Wernik złożył sprawozdanie z działalności w I półroczu 2011 r. Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki, Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie (stanowi ono zał. nr 5 do 

niniejszego protokołu). 

Pytań nie było. 

 

Ad. 6. 

p. Sławomir Knapiński przedstawił informację o kierunkach kształcenia w placówkach oświatowych 

podległych Starostwu Powiatowemu w roku szkolnym 2011/2012 i informacja o przygotowaniu szkół do roku 

szkolnego ( stanowi ona zał. nr 6 do niniejszego protokołu). 

p. Ryszard Kumelski uznał, że to dobra okazja, żeby podsumować ubiegły rok szkolny. Powinniśmy się 

cieszyć, że w I podejściu w zdawalności matur jesteśmy na 3 miejscu w województwie. Trzeba by podziękować 

dyrekcji ZSO i radzie pedagogicznej, bo to ta jednostka w dużym stopniu przysłużyła się do tego osiągnięcia. To, 

że jest 60 uczniów  mniej w nadchodzącym roku szkolnym, to nie zależy od dyrektorów, a kryją się za tym niemałe 

pieniądze. Trzeba mieć informacje, ilu absolwentów ukończyło gimnazjum, a ilu zdawało do nowych szkół. Jeśli 

duży procent uczniów szuka szkół poza terenem powiatu, tzn., że są bardziej atrakcyjne od naszych. Uważa, że o 

każdego ucznia trzeba walczyć.  Trzeba zebrać wszystkie postulaty z rynku pracy i zrobić na następny rok raport o 

sytuacji oświaty i zastanowić się, które zawody nie mają racji bytu. Technikum mechaniczne w ubiegłym roku 

miało nabór do I klasy 30 uczniów, teraz jest 9. Łączyć je można z technikum budowlanym na przedmiotach 

ogólnokształcących. Technicznych nie da się pogodzić. To duże koszty, które obciążają  budżet. Jest wiele 

przykładów, nad którymi trzeba usiąść razem z dyrektorami, pomyśleć o uatrakcyjnieniu specjalizacji, żeby 

zatrzymać uczniów. To są problemy, które dotyczą również innych powiatów. p. Kumelski uważa, że szkolnictwo 

zawodowe powinno się rozwijać, bo nie wszyscy muszą być w liceach. 

Pan Starosta stwierdził, że te sygnały są bardzo słuszne, ale nie na wszystko jesteśmy w stanie wpłynąć. 

Wybór szkoły to decyzje uczniów i rodziców podejmowane pod wpływem obecnej mody. Nie są one zawsze 

racjonalne. Cieszy się, że szkoły zawodowe zostaną wkrótce zreformowane. Zespół wybrany przez Komisję 
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Oświaty wpłynie, ma nadzieję, na lepszą ofertę szkół. Pochwała ZSO jest bardzo celna. Starosta wystąpił  już do 

Kuratora o nagrodę dla Dyrektora.  

p. Sławomir Knapiński – Kierownik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji zaznaczył, że 

zobowiązany jest złożyć radnym do końca października informację o stanie realizacji zadań oświatowych przez 

placówki oświatowe i taka będzie w październiku. Dodał, że co roku zbiera informacje o absolwentach gimnazjów, 

ok. 30-40 osób wybiera szkoły poza terenem powiatu, natomiast ok. 20 – przychodzi z zewnątrz. Ogółem liczba 

gimnazjalistów wynosi ok. 1.000. W bieżącym roku mamy o 69 uczniów mniej. Zaczyna wkraczać niż do szkół. 

Pan Starosta stwierdził, że czeka nas trudny okres. Trzeba będzie zmniejszyć liczbę nauczycieli, inaczej nie 

podołamy zadaniom od strony finansowej. Posunięcia te nie będą wszystkich jednakowo cieszyć. 

p. Stanisław Rabczyński zaznaczył, że nie lubi, kiedy Starosta straszy. 2 miesiące temu na Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki, Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie mówił, że mamy subwencji 

oświatowej mniej, a jest więcej o 1.100.000 zł, mimo, że było mniej uczniów. Teraz mówi, że będzie mniejsza 

subwencja. Proponował poczekać z osądami, jak będą znane subwencje. 

p. Grzegorz Napiwodzki również przyłączył się do słów p. Ryszarda Kumelskiego dotyczących gratulacji dla 

ZSO.  Uważa, że jeśli uczeń idzie do szkoły, to rodzice oczekują super przygotowania. Oferty szkół zawodowych 

należy rozszerzać i trafiać w rynek. Trzeba szkolić fachowców, którzy będą mieli pewną pracę. Takie są 

oczekiwania. 

p. D. Wółkiewicz  poinformował, że ukazały się wczoraj wyniki odnośnie egzaminów kwalifikacji 

zawodowych.  Powiat Nidzicki jest na 3 miejscu. 

p. Ryszard Kumelski zapytał, ilu jest kandydatów do  I klasy technikum mechanicznego. 

p. D. Wółkiewicz podał, że 14 osób. 

p. Ryszard Kumelski zapytał, ilu było w ubiegłym roku, 

p. D. Wółkiewicz odpowiedział, że 26 lub 27. Do technikum budowlanego natomiast było 18. Teraz relacje 

się odwróciły. Do technikum budowlanego jest 25, a do mechanicznego - 14. Wyjaśniał szczegóły na Komisji 

Oświaty. 

p. Ryszard Kumelski stwierdził, że chciałby porozmawiać o tym na komisji. Chciałby, aby klasa była 

większa, bo 14 osób to mało. 

 

Ad. 7. 

p. Ewa Gałka - Dyrektor Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Nidzicy przedstawiła 

sprawozdanie z działalności jednostki w roku szkolnym 2010/2011. Stanowi ono załącznik nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

p. Waldemar Słupski polecił radnym spędzić 2-3 godziny z osobami niepełnosprawnymi. Należałoby częściej 

zapraszać do Ośrodka. Osoby niepełnosprawne wymagają specjalnej troski.  

p. Ewa Gałka zaznaczyła, że osoby niepełnosprawne są znane w społeczności, rozumiane we wszystkich 

placówkach. Cieszy to, że do Środowiskowego Domu przychodzi kto chce. Nikt nie utożsamia ich z napiętnowaną 

nazwą upośledzonych umysłowo. Dodała, że bez współpracy z samorządami tej placówki by nie było. 

p. Ryszard Kumelski stwierdził, że to sprawozdanie to namiastka tego, co p. Gałka przez wiele lat robi. Miał 

przyjemność być goszczony  w placówce z grupą z Francji. Byli oni zaskoczeni, że tyle można zrobić przez 4 lata, 

kiedy ostatnio wizytowali Ośrodek. p. Kumelski był dumny z tego, że ludzie ze starej Europy mogą czerpać od nas 

wiedzę.  

p. Paweł Bukowski uważa, że osoby niepełnosprawne mogłyby się męczyć na takich spotkaniach, jak to. 

Lepiej gdyby radni odbyli wizytację w Ośrodku. 

p. Ewa Gałka poinformowała, że Kierownik Domu Środowiskowego odbyła wizytację placówek podobnego 

typu w Świetłogorsku. Jeden dom był na 680, a drugi na 240 osób, sale 20-osobowe. 23 lata temu widziała taki 

dom w Polsce. 

p. Grzegorz Napiwodzki stwierdził, że p. Waldemarowi Słupskiemu chodziło o integrację. 

Więcej uwag i pytań odnośnie sprawozdania nie było. 

 

p. J. Skwarski – Dyrektor ZDZ w Nidzicy przedstawił sprawozdanie z działalności jednostki w roku 

szkolnym 2010/2011. Stanowi ono załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Pan Starosta zapytał, ilu uczniów przystąpiło do matury w tym roku i ilu ją zdało. 
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p. J. Skwarski odpowiedział, że poziom zdawalności w grupie wynosi 50%. Ze względu na egzaminy  

poprawkowe, nie jest w stanie teraz podać liczby. Przygotuje dane. 

Pan Starosta prosił o pisemną informację. 

Więcej pytań odnośnie sprawozdania nie było. 

 

Sprawozdanie z działalności w roku szkolnym 2010/2011 Ośrodka Kształcenia Zawodowego Uniwersus 

złożył Dyrektor – p. Tadeusz Danielczyk. Stanowi ono zał. nr 8 do niniejszego protokołu. 

Pytań i uwag odnośnie sprawozdania nie było. 

 

p. Edward Rozmus stwierdził, że sytuacja edukacyjna w Polsce w dużym stopniu dyskryminuje młodzież 

wiejską. Odcina się dzieci od przedszkoli i większych ośrodków. Teraz wozi się dzieci głodne, zmarznięte, 

przestraszone do szkół. Szkołę podstawową  o gimnazjum wydłużono, natomiast skraca się liceum – do 3 lat. Jeśli 

się korepetycji nie weźmie, to klucza się nie nauczy i matury nie zda. Wszystko stało się komercją. Młodzież ze wsi 

pozostała w tyle. W Japonii np.  90% młodzieży kończy studia. Zaznaczył, że połowa uczniów bierze korepetycje z 

j. angielskiego i innych przedmiotów. Progi się uczniom stwarza. Kogoś się skreśla poprzez brak dostępu do nauki. 

Szkoły prywatne powstają. Poza tym komplet książek do szkoły kosztuje 700 zł! Dużo pieniędzy poszło w Orliki, a 

nie w edukację. Wielu dziedziczy sytuację rodzinną i musi walczyć, żeby coś zmienić. p. Rozmus uważa, że 

obecnie nie ma szkolnictwa zawodowego. Uczy się w jakimś szablonie. Szkolnictwo jest chore.  Podkreślił, że 

niewiele osób ze wsi kończy studia, a nawet robi maturę. Uważa, że trzeba to zmienić. 

 

Ad. 8 . 1) 

p. Renata Mróz przypomniała, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2011-2026 omawiany był na posiedzeniach 

komisji. Uwag do niego nie było, więc prosiła o przegłosowanie. 

Uwag i pytań nie było. Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

IX/67/2011 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 

2011-2026. Znajduje się ona w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 2) 

p. Renata Mróz zaznaczyła, że ze względu na to, iż na komisjach nie było uwag do projektu uchwały w 

sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2011, prosi o jego przegłosowanie. 

Pytań i uwag nie było. Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

IX/68/2011 w sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2011. Znajduje się ona w dokumentach 

Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 3) 

p. Renata Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów 

podróży służbowej radnego Rady Powiatu. 

Uwag i pytań nie było. Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

IX/69/2011 w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów podróży służbowej radnego Rady Powiatu. 

Znajduje się ona w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 4) 

p. Elżbieta Bieniek zaznaczyła, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia 

pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Powiatu w Nidzicy przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym w Olsztynie prezentowany był na komisjach stałych i nie było do niego uwag. 

Więc, jeśli nie ma pytań, to prosiła o jego przegłosowanie. 

Pytań i uwag nie było. Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr 

IX/70/2011 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa do reprezentowania Rady Powiatu w Nidzicy 

przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Olsztynie. Znajduje się ona w dokumentach Rady 

Powiatu. 
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Ad. 8. 5)  

p. Iwona Urbanowicz zaznaczyła, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

VIII/52/2011 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 czerwca 2011 r. w sprawie określenia zasad 

wynajmu lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu Nidzickiego omówiony był na 

komisjach. Uwag do niego nie było. Prosiła o ewentualne pytania.  

Uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IX/71/2011 w sprawie zmiany 

uchwały Nr VIII/52/2011 Rady Powiatu w Nidzicy z dnia 28 czerwca 2011 r. w sprawie określenia 

zasad wynajmu lokali mieszkalnych stanowiących własność Powiatu Nidzickiego. Znajduje się ona 

w dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 8. 6) 

p. Iwona Urbanowicz zaznaczyła, że kolejny projekt uchwały również przyjęły komisje bez 

uwag. Prosiła o podjęcie uchwały. 

p. Ryszard Kumelski zapytał, o które garaże i plac chodzi. 

p. D. Wółkiewicz odpowiedział, że są to garaże przy internacie, natomiast plac to byłe boisko. 

Więcej pytań nie było.  

Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IX/72/2011 w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w najem garaży, lokali mieszkalnych oraz dzierżawę placu 

manewrowego, stanowiących własność Powiatu Nidzickiego, będących w trwałym zarządzie Zespołu 

Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy. Znajduje się ona w dokumentach Rady 

Powiatu. 

 

Ad. 8. 7) 

p. Iwona Urbanowicz zaznaczyła, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w dzierżawę gruntu stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego, będącego w trwałym 

zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy również był omówiony na komisjach i nie 

budził zastrzeżeń. Prosiła o jego przegłosowanie. 

Uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 12 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr IX/73/2011 w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę gruntu stanowiącego własność Powiatu Nidzickiego, 

będącego w trwałym zarządzie Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy. Znajduje się ona w 

dokumentach Rady Powiatu. 

 

Ad. 9. 

p. Lech Brzozowski odpowiedział na pytanie p. Ryszarda Kumelskiego dotyczące Planu 

Inwestycyjnego. Poinformował, że jest on przygotowywany na następne komisje. Dużo jest życzeń 

gmin i jednostek powiatowych. Radni otrzymają materiały i zastanowimy się, które inwestycje są 

priorytetowe. Zaznaczył, że chodnik w Piątkach też jest wstawiony. ul. Kościuszki - również, ale nie 

jako chodnik, tylko w dużym projekcie na wszystkie ulice powiatowe, łącznie z wymianą mediów. 

Odpowiednie pisma poszły do instytucji i są odpowiedzi. Projekt będzie kosztowny, więc możliwy 

do zrealizowania tylko przy udziale środków unijnych, w następnym okresie programowania (2014-

2020) oraz przy udziale gminy.  

Pan Starosta odpowiedział na zapytanie p. J. Kosmali dotyczące funkcjonowania Wydziału 

Budownictwa. Stwierdził, że jego działanie bardzo się poprawiło. Załatwienie spraw skróciło się do 2 

tygodni. Na miejscu określa się braki w dokumentacji. Zatrudniono 1 osobę w ramach robót 

interwencyjnych. Do dnia dzisiejszego nie było żadnej skargi. 

Na zapytanie p. Kosmali dotyczące wydawania koncesji odpowiedziała Kierownik Wydziału 

Ochrony Środowiska. Zaznaczyła, że w 2011 r. została wydana 1 koncesja na wydobycie 

(Olszewko), na poszukiwanie – 2 (Kanigowo). W 2010 r. wydano 1 koncesję na wydobycie (Piątki), 

2 – na poszukiwanie (Kanigowo). W trakcie są 2 sprawy, w tym 1 postępowanie zostało zawieszone. 

Wniesione zostało zażalenie, które przesłano do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w 
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Olsztynie, które utrzymało w mocy nasze postanowienie i sprawę skierowano do NSA. Dokumenty z 

NSA jeszcze nie wróciły. Natomiast druga dokumentacja jest niekompletna i nie można wydać 

decyzji. Czeka na jej uzupełnienie przez wnioskodawcę. Jeśli chodzi o koncesje, to najpierw wydaje 

się na poszukiwanie, dopiero potem przyjmuje się dokumentację geologiczną, na którą jest 2 

miesiące i na koniec wydawana jest ta właściwa koncesja na wydobycie. Zgodnie z obowiązującymi 

przepisami, po złożeniu kompletnej dokumentacji pisze się projekt decyzji do uzgodnienia i przesyła 

do Dyrektora Okręgowego Urzędu Górniczego w Warszawie, Prezesa Wyższego Urzędu Górniczego 

w Katowicach, do Burmistrza i Marszałka Województwa. Jest na to 14 dni, ale zanim opinie wrócą to 

trwa. 

p. Lidia Walewska odpowiedziała na zapytanie p. J. Kosmali dotyczące ilości wydanych decyzji. Od 16 

czerwca wydano 33 decyzje  w terminie do 14 dni. 

p. J. Kosmala podziękował w imieniu wszystkich wnioskodawców. 

 

Ad. 10. 

p. Ryszard Kumelski zapytał, czy istnieje jeszcze szkoła na Piątkach. 

Pan Starosta odpowiedział, że audytor przyniósł dzisiaj dokumentację z kontroli tej placówki.  

p. Ryszard Kumelski stwierdził, że  p. Edward Rozmus  w kwestii oświaty ma rację, ale nie wie, czy rada jest 

władna podpowiadać Pani Minister . Dalsze zmiany mają być fatalne, obcięte siatki godzin. Szkolnictwo 

zawodowe ma być prowadzone metodą kursową, czego sobie nie wyobraża.  

p. Grzegorz Napiwodzki stwierdził, że radni raczej tego nie załatwią. 

p. Ryszard Kumelski zgłosił wniosek w sprawie sesji absolutoryjnej Rady Miejskiej widzianej w telewizji 

kablowej. Zaznaczył, że Wicestarosta siedział skromnie z tyłu. Radni pytali o drogi, a kiedy odpowiedział, ile 

powiat robi, został upomniany, że telewizja kosztuje. Było to nieładne. p. Kumelski proponował zapraszać 

telewizję na sesje i niech powiat zacznie pokazywać, co robi albo pokazywać się w innej formie. Proponował 

zastanowić się nad tym przy okazji tworzenia przyszłorocznego budżetu. Uważa, że trzeba skończyć z 

porozumieniami. Jeśli Gmina Nidzica nie chce w tym uczestniczyć, to jest jej suwerenna sprawa.  

Pan Starosta stwierdził, że chęć musi być z obu stron. 

p. Paweł Bukowski zaznaczył, że materiał sponsorowany jest niedrogi. Chodzi o promowanie powiatu i w tę 

stronę warto iść. Mamy swój czas reklamowy i trzeba szczycić się 3 miejscem w województwie. Można też 

wypromować produkty turystyczne, jak wycieczka na źródła rzeki Łyny, trasę Grunwald – źródła Łyny - Zamek. 

Można by zebrać spostrzeżenia, promować turystykę w gminach poprzez powiat. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu p. T. Zakrzewskiemu – Przewodniczącemu Rady Gminy Janowiec 

Kościelny, który ponowił prośbę o zainteresowanie  Nową Wsią Wielką. Chodziło o chodniki. Teraz już nie chodzi 

o chodniki, tylko o to, żeby nie było dodatkowych kosztów, bo woda wraz z błotem przelewa się przez jezdnię i 

wszystko podnosi. Proszono go o zebranie podpisów, więc je zebrał. Nikt nie raczył odpowiedzieć na to pismo, czy 

będzie tym tematem zainteresowanie. Mogą wykaszać, ale błota wywozić z rowów za powiat nie myśli. W latach 

90-tych wszyscy chcieli jak najwięcej dróg, bo szły za nimi pieniądze. Pieniądze się przejadło, a kiedy teraz czas je 

robić, to nie ma za co. Gmina Janowiec Kościelny sąsiaduje z Powiatami Mławskim i Przasnyskim. Polecał 

obejrzeć, jak tam to wygląda. Przyznał, że Starosta był w Janowcu z radnym, ale nie miał czasu pojechać i obejrzeć 

drogi. Obawia się, że tam przyjadą ekolodzy i przywiążą się w rowach, bo zalęgnie się w nich ptactwo, czy coś 

innego i drogi nie będzie, jak pozalewa. Dodał też, że na most przyjechało 8-9 pracowników, 3 samochody, 1 z 

asfaltem gorącym. Opierali się o barierkę na moście, a 1 wykaszał. Zapytał, co może 8-9 osób przy jednym moście 

robić? Czy jest ktoś, żeby pojechał za nimi, sprawdził, co się robi? Nie ma. A jak przejeżdżał i powiedział, żeby tą 

wykaszarką trochę dalej sięgnął, to mówił, że to nie  jego, tylko most. 

Pan Starosta zaznaczył, że na ten sygnał pojechał z dyrektorem. Wtedy był problem, żeby zrobić 120 m 

chodnika. Wszędzie ich potrzeba. Ulewy, które były, zrobiły spustoszenie nie tylko tam. Na naszych inwestycjach 

rozerwało całe skarpy. Pan Wicestarosta zapisał uwagi. Będziemy rozważać i robić, na ile będzie powiat stać. Nie 

przejadaliśmy pieniędzy. Nasze inwestowanie było rekordowe. Jesteśmy na 10 miejscu w kraju. Robiono tam, 

gdzie były zewnętrzne środki, bo za własne pieniądze jest mało efektów. Pojedzie raz jeszcze z dyrektorem do 

Nowej Wsi Wielkiej. Jeśli będzie można własnymi siłami coś zrobić, to będzie zrobione natychmiast. 

p. Stanisław Rabczyński wnioskował, aby z problemami z gmin zapoznać radnych. Zarząd zwlekał, nie 

odpowiadał na pismo, a Radzie się dostało. O tym problemie słyszy pierwszy raz. 
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p. Ryszard Kumelski wyraził prośbę o uporządkowanie parkingu przy szpitalu. Wie, że jest koncepcja 

utworzenia nowego. Można jednak się porozumieć i nawieźć grysu, przewałować. W następnym budżecie jak 

będzie potrzeba, to pomóc ZOZ zrobić parking. To działka gminy, ale szpital nasz wspólny. 

Pan Starosta odpowiedział, że temat rozważano na kilku Zarządach. Koncepcja jest inna. W miejscu, o 

którym mówi p. Kumelski nie ma parkingu. Jest obok, na ul. Steffena, asfaltowy. Tam trzeba by napisać, że to 

parking szpitala.  Drugi natomiast jest na terenie szpitala. Uważa, że to sztuczny problem. Umiejscowienie parkingu 

przy sklepach byłoby niefortunne, bo po drodze do szpitala trzeba przejść przez ruchliwą drogę wojewódzką. 

p. Ryszard Kumelski zaznaczył, że to była prośba. Jeśli natomiast są parkingi, to trzeba je oznaczyć. 

Pan Starosta zaznaczył, że przekaże informację dyr. ZOZ. 

p. Grzegorz Napiwodzki poinformował, że pewna wieś w Gminie Janowo nie będzie miała drogi. Chodzi o 

drogę Janowo-Ryki-Borkowo. Przez pewien odcinek drogi jest grunt prywatny. Droga powiatowa biegnie górą i 

jest nieprzejezdna. Mieszkańcy nie będą mieli dojazdu. Gmina Janowo przystąpiła do niwelacji i w jakiś sposób 

udrożniono drogę, odc. ok. 500 m. Tam mieszkają rolnicy, którzy hodują bydło i powstanie problem z odbiorem 

mleka. Trzeba drogę poprawić. Jest to realny postulat. Trzeba wybrać między brakiem chodnika, a brakiem 

dojazdu. 

Pan Starosta stwierdził, że PZD reaguje na takie lokalne sygnały. W Gminie Janowo w Rogu było potężne 

zastoisko. Zostało zlikwidowane. Obiecał, że w Nowej Wsi Wielkiej udrożniona będzie woda, jeśli nie będzie to 

bardzo kosztowne. Przyjedzie obejrzeć to miejsce jeszcze raz. 

p. Zbigniew Wernik wrócił do wypowiedzi p. T. Zakrzewskiego. Przypomniał, że 4 lata poprzedniej kadencji 

Rada starała się traktować gminy jednakowo.  Daleki jest od tego, żeby je skłócać. Wnioskował, żeby Starosta 

zlecił przygotowanie informacji, ile inwestycji wykonano w każdej gminie. Z wypowiedzi Przewodniczącego 

Rady Gminy Janowiec Kościelny wywnioskował, że Janowiec traktowany był źle. 

J. Kosmala proponował powołać komisję, która pojedzie obejrzeć drogę w Nowej Wsi Wielkiej i postanowi 

co zlecić. Jest od tego PZD. Trzeba szybko temat załatwić. 

Pan Starosta zaznaczył, że pojedzie i poinformuje Radę  o rezultacie. 

 

Więcej wolnych wniosków nie było. 

Wobec wyczerpania porządku, Przewodniczący Rady o godz. 15:03 zamknął obrady sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Inspektor                                         Przewodniczący Rady 

/-/ mgr Małgorzata Wojtaszewska                   /-/ Grzegorz Napiwodzki 

 

 


